
ZÁPIS 
ze zasedání Rozšířeného předsednictva GA AV dne 27. listopadu 2008 

 
 
Přítomni: podle prezenční listiny. 
 
1. Zasedání Rozšířeného předsednictva GA AV (RPGA) zahájil předseda GA AV 

Dr. J. Gabriel. Přivítal Dr. Fliegera, člena Akademické rady odpovědného za agendu 
účelové podpory výzkumu a vývoje, přítomné místopředsedy GA AV, předsedy 
oborových rad, pověřené zástupce OR 6 a OR 8, předsedu Rady pro mezioborové projekty 
(RMP) a zástupce sekretariátu GA AV. 

2. Dr. Gabriel vyzval přítomné předsedy a pověřené zástupce OR, aby se před rozhodováním 
o přidělení grantů vyjádřili ke způsobu, jakým byly v jejich OR sestavovány pořadníky 
návrhů grantových projektů, a aby zhodnotili průběh a výsledky oponentního řízení. 
Požádal je rovněž o případné připomínky, které by mohly přispět ke zlepšení stávajícího 
systému získávání posudků. Přítomní zástupci OR postupně přednesli komentář k postupu 
svých oborových rad při sestavování konečných pořadníků, a to pro oba typy badatelských 
grantových projektů – standardních i juniorských. Pro jednání, na kterých OR sestavovaly 
pořadníky předkládané ke schválení, měly OR k dispozici předběžné pořadníky, 
vytvořené sekretariátem GA AV tak, že průměr bodového hodnocení oponentských 
posudků měl váhu 70 % a hodnocení příslušným panelem 30 %. Změny pořadí 
oproti předběžnému pořadníku byly provedeny u OR 1, OR 2, OR 4, OR 5 a OR 7. 
Navržené přesuny v pořadí byly na jednáních příslušných OR věcně zdůvodněny a 
schváleny plénem rady. Oborové rady 1, 2, 3, 4, 5, 9 a RMP doporučily dále u vybraných 
projektů úpravy požadovaných finančních prostředků. 

3. Dr. Gabriel požádal přítomné předsedy a pověřené zástupce OR, aby seznámili RPGA 
s pořadím projektů navržených k podpoře. Postupně se hlasovalo o každém předloženém 
pořadníku. Pro schválení pořadníků hlasovalo všech 14 přítomných členů RPGA 
s hlasovacím právem, s výjimkou pořadníků standardních grantových projektů u OR 3, 
OR 4 a OR 5 a pořadníků juniorských grantových projektů u OR 3 a OR 5, kdy se vždy 
jeden z přítomných hlasování zdržel. 

4. RPGA jednomyslně odhlasovalo  návrh postupu v případě, kdy se některý  úspěšný 
navrhovatel vzdá podpory např. proto, že mu byla poskytnuta podpora na tentýž projekt 
podaný k jiné grantové agentuře. V takovém případě bude grant udělen na následující 
projekt v pořadníku schváleném pro příslušnou oborovou radu. 

5. Dr. Gabriel přednesl RPGA zprávu o průběhu a výsledcích XIX. kola veřejné soutěže ve 
výzkumu a vývoji organizované Grantovou agenturou AV ČR. Vzhledem k velkému 
počtu podaných návrhů bude finanční úspěšnost velmi nízká (17 %). GA AV se podařilo 
získat celkem 4 058 posudků, tj. cca 3,5 posudku na projekt. 

6. V závěrečné diskuzi vystoupili nejprve zástupci PGA a AR AV ČR (prof. Schwabik 
pochválně vyzdvihl činnost předsedkyně OR 7 dr. Hřebíčkové; prof. Štulík zmínil 
problematické shánění oponentských posudků a skutečnost, že oponenti mnohdy dávají 
příliš vysoké hodnocení; doc. Petráňová přislíbila maximální podporu pro zachování GA 
AV, k čemuž se připojil i dr. Flieger, člen Akademické rady AV ČR zodpovědný za 
účelovou podporu). Poté se do diskuse zapojili zástupci OR. Doc. Hocek obhajoval 
zvýšení váhy hodnocení panelem z 25 % na 30 % a doporučil považovat oponenty 
z Polska a Slovenska za rovnocenné s oponenty domácími (jejich hodnocení je velmi 
mírné, srovnatelné s českými oponenty) a změnit pravidla pro juniorské grantové projekty 



tak, aby navrhovatel musel být absolventem doktorského studia. Prof. Spížek vyjádřil 
obavu ze zrušení GA AV a nejasný způsob etablování TA ČR; P. Filip vyjádřil podporu 
zachování GA AV a navrhl provést revizi podmínek pro udělování juniorských grantů. 

7. Po ukončení diskuze poděkoval Dr. Gabriel členům RPGA za aktivní účast a popřál jim 
příjemné prožití vánočních svátků. 

 
 
 

 
Zapsala: A. Černá       Schválil: J. Gabriel 


